



COP28 UAE

MEDIA ALERT

COP28 UAE publishes comprehensive accessibility guidance

Abu Dhabi, 10 November 2023: The COP28 UAE Presidency has published its comprehensive guide to accessibility at COP28, which begins in under three weeks' time.

The COP28 Presidency set out an early and clear aspiration to elevate, profile and support the leadership, decision-making, and resourcing of impacted groups which includes, but is not limited to, people of determination.

The information offers detailed guidance on accessible accommodation, transportation options, services like sunflower lanyards, wheelchair charging stations, and facilities for assistance dogs. It aims to support people with their planning and preparations for COP28 and ensure that everyone, regardless of their background or abilities, can participate fully in the conference.

In line with the principle of "Nothing About Us Without Us," the team actively engaged with people of determination and disability rights organizations both within the UAE and globally to co-create the accessibility and inclusion guidance for COP28.

This process involved the creation of accessibility guidelines and the development of user experiences that take into account gender, age, ability, and ethnicity on our shared human experience.

Staff and volunteers have also received disability awareness training, developed and delivered by individuals with lived experience and their connections.

For detailed information on COP28's accessibility and inclusion features and frequently asked questions, please visit <https://www.cop28.com/en/accessibility> and contacted via email accessibility@cop28.com

- ENDS-

Notes to Editors COP28 UAE:

- COP28 UAE will take place at Expo City Dubai from November 30-December 12, 2023. The Conference is expected to convene over 70,000 participants, including heads of state, government officials, international industry leaders, private sector representatives, academics, experts, youth, Indigenous Peoples and other non-state actors.
- As mandated by the Paris Climate Agreement, COP28 UAE will deliver the first ever Global Stocktake - a comprehensive evaluation of progress against climate goals.

- The UAE will lead a process for all parties to agree upon a clear roadmap to accelerate progress through a pragmatic global energy transition and a “leave no one behind” approach to inclusive climate action.”
- The four pillars of the COP28 Presidency’s Action Agenda are fast tracking the energy transition, fixing climate finance, focusing on people, lives, and livelihoods, and underpinning everything with full inclusivity.



COP28 UAE

مؤتمر الأطراف 28
الإمارات العربية المتحدة

تنويه إعلامي

رئاسة COP28 تصدر دليلاً إرشادياً لتيسير وصول ذوي الصعوبات الحسية إلى المؤتمر

أبوظبي 10 نوفمبر 2023: أصدرت رئاسة مؤتمر الأطراف COP28 دليلاً شاملاً لتيسير الوصول إلى المؤتمر الذي ينطلق بعد ثلاثة أسابيع. ووضعت رئاسة المؤتمر منذ توقيت مبكر طموحاً واضحاً يستهدف دعم وتمكين وتعزيز الدور القيادي وتوفير الموارد اللازمة لذوي الصعوبات الحسية، على سبيل المثال لا الحصر، أصحاب الهمم. ويقدم الدليل إرشادات مفصلة حول أماكن الإقامة، وخيارات التنقل، وتوفير قلادة عباد الشمس لمن يرغبون في الإشارة إلى أن لديهم إعاقة خفية، ومحطات شحن الكراسي المتحركة، ومناطق العناية بالكلاب المرافقة لأصحاب الهمم. ويهدف الدليل إلى دعم الأفراد في التخطيط والاستعداد للمشاركة في المؤتمر، والتأكد من أن الجميع، بغض النظر عن خلفياتهم أو قدراتهم، يمكنهم المشاركة بشكل فعال في المؤتمر. وتماشياً مع مبدأ "لا شيء عنا بدوننا"، تعاون فريق المؤتمر بشكل مكثف مع مجموعة من أصحاب الهمم والمنظمات المعنية بحقوقهم داخل دولة الإمارات وعلى مستوى العالم، للمشاركة في وضع دليل إرشادي لتيسير الوصول واحتواء الجميع خلال المؤتمر. وتضمن التعاون وضع إرشادات لتيسير الوصول إلى المؤتمر، وتطوير تجربة الزائر، مع الأخذ في الاعتبار الجنس والعمر والقدرات والعرق، لتقديم تجربة إنسانية متكاملة. كما تلقى الموظفون والمتطوعون تدريباً للتوعية بتقديم المساعدة المطلوبة لأصحاب الهمم، أعدّه وقدمه عدد من أصحاب الهمم، وأفراد لديهم خبرة في دعم ومساعدة أصحاب الهمم.

لمزيد من المعلومات حول ميزات تيسير الوصول إلى المؤتمر، والتجهيزات الخاصة بجميع الفئات، والأسئلة الشائعة، يرجى زيارة الموقع الإلكتروني <https://www.cop28.com/en/accessibility> أو التواصل عبر البريد الإلكتروني Accessibility@cop28.co

-انتهى-

تُبذة عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات:

- تستضيف دولة الإمارات مؤتمر الأطراف COP28، في مدينة إكسبو دبي، في الفترة من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر 2023. ومن المتوقع أن يشارك في المؤتمر أكثر من 70,000 شخص، بمن فيهم رؤساء دول ومسؤولون حكوميون وعدد من قادة القطاعات الصناعية الدولية وممثلي القطاع الخاص والمجتمع الأكاديمي والخبراء والشباب، والمجتمع المدني، والسكان الأصليين، والجهات الفاعلة غير الحكومية.
- بحسب بنود اتفاق باريس للمناخ، سيشهد مؤتمر الأطراف COP28 نتائج أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم المُحرز في تنفيذ أهداف الاتفاق وتسعى رئاسة المؤتمر إلى تقديم استجابة شاملة وحاسمة للحصيلة تساهم في إعادة العالم إلى المسار الصحيح للعمل المناخي.
- ستقود دولة الإمارات عملية تهدف إلى التوصل لتوافق بين كافة الأطراف واتفاق على خريطة طريق واضحة لتسريع التقدم المنشود عبر جميع موضوعات العمل المناخي، انطلاقاً من خطة عمل رئاسة COP8 التي تستند إلى أربع ركائز وهي: تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، وحماية البشر والطبيعة وتحسين الحياة وسُبل العيش، ودعم الركائز السابقة من خلال احتواء الجميع بشكل تام في منظومة عمل المؤتمر.